
           PROTOKÓŁ Nr XIV/ 2012 

z sesji RADY GMINY GRABÓW 

z dnia 19 kwietnia 2012 r. 

odbytej w sali narad Urzędu Gminy w Grabowie 

 

 Obrady rozpoczęto o godz. 10-tej, a zakończono o godz. 14 – tej. 

   

  Liczba radnych obecnych podczas sesji – 15 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 Pan Wójt Gminy – Ryszard Kostrzewski 

 Pan Zastępca Wójta Gminy – Wiesław Łaziński 

 Pan Sekretarz Gminy- Janusz Jagodziński 

 Pani Skarbnik Gminy – Zofia Zasadzka 

 Sołtysi Gminy Grabów ( wg załączonej listy obecności) 

Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych: 

- Dyrektor  GZGKiM w Grabowie -  Włodzimierz Ryszkiewicz 

- Kierownik GOPS – u w Grabowie – Jadwiga Soja  

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Grabowie – Krystyna Gaj 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Chorkach – Elżbieta Kopka 

- Pan Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starej Sobótce – Stanisław Tomczak 

- Pan Dyrektor Gimnazjum w Grabowie – Mariusz Jagielski 

- Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kadzidłowej – Danuta Niewiadomska 

- Dyrektor  GZGKiM w Grabowie -  Włodzimierz Ryszkiewicz 

- Kierownik GOPS – u w Grabowie – Jadwiga Soja  

 

  1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia Sesji Rady Gminy dokonał Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Sobczyński, który stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest w momencie otwarcia 

Sesji 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Sesja może się odbyć i można 

podejmować prawomocne uchwały.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Uwaga! 
Protokół niniejszy podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 
2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. nr 112, poz.1198 ze zm.), z ograniczeniami 
wynikającymi z art.5 cytowanej ustawy. 
 

Uwaga ! 

Użyte w tekście   zamazania w kolorze czarnym oznaczają, że dokonano wyłączenia danych osobowych 

ze względu na prywatność osoby fizycznej - podstawa wyłączenia art.5 ust.2 

ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. z art.23 ustawy z dnia 

23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonał Sekretarz Gminy Grabów Janusz Jagodziński. 
 

 



 

 

2.Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński przedłożył zmianę do 

proponowanego porządku obrad XIV sesji stwierdzając - w świetle wprowadzonych zmian 

na posiedzeniach komisji i podjętych wnioskach do proponowanego porządku  wprowadza 

się następujące zmiany; 

-wprowadzenie nowych projektów uchwał w sprawie ; 
 
 
 

1) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. 

„Termomodernizacja elewacji budynku Urzędu Gminy w Grabowie”. 

2) zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej  w Łodzi w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „ 

Rozbudowę stacji wodociągowej budowa rurociągu tłoczonego wraz z odbudową 

studni głębinowej na nieruchomościach położonych w Grabowie” 

3) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej  w Łodzi w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn.„ Budowa sieci 

wodociągowej tranzytowej na terenie gminy Grabów”. 

4) sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XI /65/2011 z dnia 29 grudnia 
2011roku w sprawie warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie 
Gminy Grabów ze zmianą do Uchwały XIII/80/2012 z dnia 28 lutego 2012roku. 

 
5) zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Grabów na lata 2011-2022. 

6) wydanie opinii w sprawie  budowy miejsc parkingowych na działkach gminnych nr 

256/5 w związku z planowaną inwestycją budowy budynku handlowego. 

 
Projekty uchwał i przedmiotowych zagadnienia były omawiane  na posiedzeniach Komisji. 
 
 W dalszej kolejności z proponowanego porządku proponuje się zdjąć  trzy projekty 

uchwał, które wymagają dopracowania na wspólnym roboczym posiedzeniu komisji , a są 

to ; 

1) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Grabów w części  położonej w obrębie 

geodezyjnym Goszczędza. 

2) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Grabów. 

3) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Grabów w części  położonej w obrębie 

geodezyjnym Grabów Wieś, Grabów Osada. 



W świetle wprowadzonych zmian Porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy 

przedstawia się następująco ; 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum . 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji . 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn.„Termomodernizacja elewacji budynku Urzędu Gminy w 

Grabowie”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Łodzi w związku z realizacją 

zadania inwestycyjnego pn.„Rozbudowę stacji wodociągowej budowa rurociągu 

tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach położonych w 

Grabowie” 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Łodzi w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn.„Budowa sieci wodociągowej tranzytowej na terenie gminy 

Grabów”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XI /65/2011 z 

dnia 29 grudnia 2011roku w sprawie warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

na terenie Gminy Grabów ze zmianą do Uchwały XIII/80/2012 z dnia 28 lutego 

2012roku. 

10. Wydanie opinii w sprawie  budowy miejsc parkingowych na działkach gminnych nr 

256/5 w związku z planowaną inwestycją budowy budynku handlowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Grabów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XXVI/156/09 Rady 

Gminy Grabów z dnia 30 marca 2009 roku w sprawie wysokości oraz szczegółowe 

zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Grabów. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabów na rok 2012. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Grabów na lata 2011-2022. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabów.  

17. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

18. Wolne wnioski i informacje. 



19. Zamknięcie sesji. 

 

          Porządek XIV sesji Rady został przyjęty przy 13 głosach za i 1 

wstrzymującym w obecności 14 radnych na sali narad. 

 

 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

    Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż na sali obrad jest protokół z 

ostatniej sesji Rady z dnia 28 lutego 2012r., z treścią którego się zapoznał i podpisał, 

protokół jest zgodny z przebiegiem obrad w związku z czym zaproponował przyjęcie 

protokołu bez odczytywania. 

 

    RADA GMINY GRABÓW przyjęła bez odczytywania protokół z XIII Sesji Rady 

Gminy  przy 14 głosach za. 

4.Interpelacje i zapytania. 

Radny Starczyński Andrzej- zapytał ile podatku rolnego wpłacono za I kw.2012r. w %.         

W dalszej kolejności Radny zapytał, ile podatku płaci Wilec i czy płaci za wodę. Następnie 

stwierdził - buduje się drogi w Sobótce bez wiedzy Rady Gminy. 

Radny Radosław Pawłowski zgłosił wniosek w sprawie naprawienia dużej wyrwy na 

drodze Byszew- Lisice, następna sprawa, to wycięcie zakrzaczeń przy drodze na Lisice. 

Radny Krawczyk Czesław wniósł następujące pytania: 

 ile miesięcznie gmina otrzymuje za wieże telekomunikacyjne, 

 ilu pracowników pracuje w Gminnej Spółce Wodnej i co robią zimą, 

 jaka jest stopa % wziętego kredytu w Poddębicach, a jaka w Banku Gospodarstwa          

 Krajowego, 

 jakie wykształcenie posiada Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i gdzie 

poprzednio pracował, 

 10 kwietnia br. w Grabowie był Palant, a to był dzień żałoby, chciałbym wiedzieć, 

jaki, jest koszt zorganizowanej imprezy palantowej, 

 ile kosztowała droga do oczyszczalni w Sobótce. 

 

Radny Grobelny Leszek stwierdził– w poprzednim roku zgłaszałem sprawę uszkodzonej 

siatki przy  byłej szkole, do tej pory sprawa nie jest załatwiona. Druga sprawa- wnoszę o 

odkrzaczenie poboczy dróg powiatowych. 

Radny Pabin Henryk  zapytał, czy są już ustalenia do naprawy dróg gruntowych, bo nic 

nie słyszałem jak to będzie realizowane. Drogi gruntowe po zimie są dużo w lepszym 



stanie technicznym, 12-lat o te drogi nie dbano, a co poczyniono w zeszłym roku, to ślad 

został, pomimo stwierdzeń, że są to pieniądze wyrzucone w błoto. 

Sołtys Tomczak Marek zawnioskował o dofinansowanie 4 tys. zł dla OSP Ostrówek, 

jako wkład udziału własnego do wniosku złożonego do LEDAR. 

Sołtys Chmielecka Danuta poinformowała, że rodzina Gąsowskich z Kurzjamy ma 

trudną sytuację i warunki mieszkaniowe, wprawdzie złożyli wniosek do gminy o przydział 

mieszkania, ale dostali wymówienie od gospodarza, u którego mieszkają.   

Radny Krawczyk Czesław zwrócił uwagę, żeby te pieniądze, które miały być 

przeznaczone na sołectwa w ramach funduszu sołeckiego, trafiły na drogi gruntowe i 

tłuczeń. 

Radny Starczyński Andrzej stwierdził- wiele podań wpływa, o których rada nie wie, pół 

roku czekają i żadnej odpowiedzi nie ma, proszę przekazywać pisma do rady gminy. 

Sołtys Gromiński Jerzy - stwierdził, że na jednej z sesji zapadła decyzja o wciągnięciu 

do planu budowy drogi Potrzasków i do tej pory nic się nie dzieje, a tamta strona jest 

naprawdę zaniedbana. Panie Wójcie ja ze swojego sołectwa zbieram tylko 10% podatku, 

bo nie mają drogi, a słyszę, że będą remontowane drogi powiatowe. Ludzie z Pociechy 

mówią, że Wójt powiedział, że o tej drodze sołtys nigdy nie wspominał, to nie jest fer. 

Drogi powiatowe trzeba robić tak mówicie, żeby było mniej wypadków, mój kuzyn miał 

wypadek przez Łękę, wpadł w wielką wyrwę i popsuł koło. Zrobił zdjęcie uszkodzonego 

pojazdu i pojechał do Łęczycy do Burmistrza. Wójt odesłał do Zarządu Dróg Powiatowych 

i Pani Kubas bez słowa wypłaciła 300 zł za uszkodzenie pojazdu. 

Interpelacje i zapytania będą udzielone we przedostatnim punkcie. 

5. Sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy. 

Pan Wójt Gminy Kostrzewski Ryszard przedłożył sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej. Przedmiotowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości zaprezentowane sprawozdanie. 

6.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w związku z realizacją 

zadania inwestycyjnego pn.„Termomodernizacja elewacji budynku Urzędu 

Gminy w Grabowie”. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 



Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Termomodernizacja elewacji budynku Urzędu Gminy  w 

Grabowie”. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących sie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Termomodernizacja elewacji budynku 

Urzędu Gminy  w Grabowie”. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

 Komisja przy 5 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Termomodernizacja elewacji budynku Urzędu Gminy  w 

Grabowie”. 

 

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski 

przedłożył projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Termomodernizacja 

elewacji budynku Urzędu Gminy w Grabowie”, który został przyjęty przy 13 głosach za, 2 

wstrzymujących się przy obecności 15 radnych na ustawowy skład rady wynoszący 15 

radnych i podjęta została  

 

U C H W A Ł A  Nr XIV/87/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Łodzi w związku z 

realizacją zadania inwestycyjnego pn.„Rozbudowę stacji wodociągowej budowa 

rurociągu tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach 

położonych w Grabowie” 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Rozbudowę stacji wodociągowej budowa rurociągu 

tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach położonych w 

Grabowie ”. 



KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

 Komisja przy 5 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Rozbudowę stacji wodociągowej budowa rurociągu 

tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach położonych w 

Grabowie ”. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Rozbudowę stacji wodociągowej budowa 

rurociągu tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach 

położonych w Grabowie. 

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski przedłożył 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Rozbudowę stacji wodociągowej 

budowa rurociągu tłoczonego wraz z odbudową studni głębinowej na nieruchomościach 

położonych w Grabowie”, który został przyjęty przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym 

przy obecności 15 radnych na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta 

została  

U C H W A Ł A Nr XIV/88/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

8.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Łodzi w związku z realizacją 

zadania inwestycyjnego pn.„Budowa sieci wodociągowej tranzytowej na terenie 

gminy Grabów”. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Budowa sieci wodociągowej tranzytowej na terenie 

Gminy Grabów”. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 



Komisja przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Budowa sieci wodociągowej tranzytowej na 

terenie Gminy Grabów”. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Budowa sieci wodociągowej tranzytowej na 

terenie Gminy Grabów”. 

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski 

przedłożył projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki i dotacji w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na „Budowa sieci 

wodociągowej tranzytowej na terenie Gminy Grabów”, który został przyjęty przy 12 

głosach za, 3 wstrzymujących się, przy obecności 15 radnych na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr XIV/89/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

    

9.Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XI 

/65/2011 z dnia 29 grudnia 2011 roku w sprawie warunków i trybu 

finansowania rozwoju sportu na terenie Gminy Grabów ze zmianą do Uchwały 

XIII/80/2012 z dnia 28 lutego 2012roku. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt przedmiotowej uchwały. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja przy 5 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt przedmiotowej uchwały. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

 Komisja przy 5 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt przedmiotowej uchwały. 

  



Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski przedłożył 

projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XI /65/2011 z dnia 29 

grudnia 2011 roku w sprawie warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na terenie 

Gminy Grabów ze zmianą do Uchwały XIII/80/2012 z dnia 28 lutego 2012 roku, który 

został przyjęty przy 15 głosach za, przy obecności 15 radnych na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

U C H W A Ł A  Nr XIV/90/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

10.Wydanie opinii w sprawie  budowy miejsc parkingowych na działkach 

gminnych nr 256/5 w związku z planowaną inwestycją budowy budynku 

handlowego. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja wstrzymuje się z wydaniem opinii w sprawie przebudowy miejsc parkingowych 

przy Placu Kościuszki na działce gminnej Nr 256/5 (parkingi wokół klombu przy stacji 

benzynowej) do czasu rozpoczęcia inwestycji budowy pawilonu handlowego. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja wstrzymuje się z wydaniem opinii w sprawie przebudowy miejsc parkingowych 

przy Placu Kościuszki na działce gminnej Nr 256/5 (parkingi wokół klombu przy stacji 

benzynowej) do czasu rozpoczęcia inwestycji budowy pawilonu handlowego. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przy 4 glosach za i 1 wstrzymującym negatywnie opiniuje przebudowę miejsc 

parkingowych przy Placu Kościuszki na działce gminnej Nr 256/5 (parkingi wokół klombu 

przy stacji benzynowej. 

W dyskusji głos wzięli: 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził- ten projektant będąc na spotkaniu w Grabowie w                               

pewnym sensie nas obraził, dlaczego? Otóż ten inwestor zadeklarował, że zainwestuje na 

kosze na śmieci i kostkę. To gminy nie stać za 5 tyś. zł, żeby samemu to wykonać, a 

kosze od tego jest GZGKiM. A chodziło o to, żeby postawić stoliki i pijaństwo urządzać. 

Mieli się wypowiadać mieszkańcy, ale było ich mało, ale ci, co byli to definitywnie się 

wypowiedzieli przeciwko. Argumentem istotnym jest to, że jest stacja benzynowa i 

podjeżdżające samochody nie będą mogły zawrócić, Dlatego nie wychodzimy pierwsi, 



tym bardziej, że tego inwestora nie zapraszaliśmy, trzeba wziąć pod uwagę nasze 

rodzinne sklepy. Mówiłem wielokrotnie, że jedno miejsce w Super Markecie, to likwidacja 

od 5 do 10 miejsc w sklepie. Perspektywa jest straszna, supermarkety płacą podatek od 

powierzchni, resztę transferują za granicę. W 80% opanowany mają handel. A u nas, 

kiedy GS istnieje, to ma 60 miejsc pracy. 

W dalszej kolejności Pan Prezes GS Arkadiusz Szczech zabrał głos stwierdzając: GS 

ma zatrudnionych 70 pracowników wyrażenie zgody na budowę parkingu może de facto 

spowodować zamknięcie stacji benzynowej i jeżeli te fakty połączymy, to naruszyłby 

interesy GS, ponieważ duże przyczepy z naczepą mogą tylko w ten sposób wejść i wyjść, 

inne bramy, które mamy się łamią, tylko możemy wjechać przy stacji i przy Banku 

wyjechać. Pan Wójt mówił o pomocy dla rolników, że pomagamy innym, a w budżecie nie 

ma środków, żeby pomóc nam swoim. To było gorzkie stwierdzenie i duża w tym ironia, 

ale to dotyczy również podmiotów lokalnych i ich budżetów. Jeżeli kupili sobie plac, to nie 

ma problemu, żeby na swoim gruncie postawili parking. 

Radny Pabin Henryk zwrócił uwagę, że ten inwestor to jeszcze raz zapuka do Gminy, 

bo tu nie chodzi o to, że będzie nam Grabów dekorował. Tylko uważam, że projektując 

swój sklep projektant wyliczy mu, ile musi mieć miejsc parkingowych. Dzisiaj, gdy stawia 

się dom, muszą być dwa miejsca parkingowe i żeby uzyskać plan, to inwestor musi mieć 

pozwolenie od gminy na 8 miejsc parkingowych, a jeżeli nie uzyska to sam musi dalej z 

problemem się borykać. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński stwierdził, że istniejące 

rodzinne sklepy nam zupełnie wystarczą, bo jeżeli wejdzie duży market, to nas 

wykończy. 

Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty Małgorzata Matusiak – mnie ta sprawa 

trochę dziwi, ktoś zewnątrz proponuje i narzuca plan miejsc parkingowych w Grabowie, a 

co na to Grabowiacy. 

Radny Krawczyk Czesław- Szanowni Państwo nie należy daleko szukać Koło ul. 

Toruńska wszystkie sklepy zostały zlikwidowane, dlatego musimy mówić jednym głosem, 

twardo i zdecydowanie i nie możemy sobie pozwolić na narzucanie propozycji. To, że 

wisiała kartka na słupach ogłoszeniowych o zebraniu, to trochę winuję sołtysów, którzy 

nie pofatygowali się przejść po domach i o zebraniu poinformować. Na spotkaniu 

rzeczywiście było mało ludzi za wyjątkiem paru krzykaczy, to widowisko było żałosne. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski stwierdził  – firma zakupiła plac od p. 

Krupczyńskiej pod usługi - jest to firma mała, nazywa się „Jeżyk” i jest to firma z 

kapitałem polskim. Być może jest to jeden z chwytów marketingowych, ale chyba miała 

świadomość kupując działkę, że jest przy drodze powiatowej i wszelka dokumentacja  

techniczna wymaga uzgodnień. Gdy będzie zgoda to zamiast starej pompy powstanie 



nowa fontanna, ale na powstanie marketu nie mamy wpływu, bo to Starostwo Powiatowe 

wyda pozwolenie, a gmina nie ma nic do tego. Niestety Panie Prezesie GS konkurencja 

rośnie, a na tym tylko skorzystają klienci, również koło GS wybudował wielką bazę p. 

Ramotowski, trzeba po prostu funkcjonować w warunkach konkurencji, bo dzisiaj jest 

taki czas i nie da się inaczej. Dzisiaj w usługach konkurencja rośnie i bardzo dobrze ,że 

jest powzięte stanowisko Rady w przedmiotowej sprawie. 

Pan Prezes GS Arkadiusz Szczech odparł, że GS nie boi się konkrecji, ale żeby ta 

konkurencja była czysta, bardzo proszę podać karty na stół, od jakiej powierzchni, od 

czego jest naliczony podatek. Pan Ramotowski ma skład na Besku czy płaci podatek? A 

przecież to są państwa pieniądze. Jeżeli są równe zasady to my się nie boimy, ale też nie 

być tak, że ja proszę 2 dni o wymianę dwóch rur, bo woda zalewa ulicę, a tutaj 

przychodzi ktoś obcy i zaraz skwarek, fontanna i zebranie. Dziwne jest to dla mnie takie 

działanie. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  – fontanna jest to na 

pewno zauroczenie względem mieszkańców, ale jaka jest to przyjemność siedzenia przy 

fontannie, a wokół pełno samochodów. 

W dalszej kolejności Pan Przewodniczący Rady zamknął  dyskusję  poddał pod glosowanie 

przedłożone wnioski komisji .                              

Rada Gminy Grabów przy 15 głosach za wstrzymuje z wydaniem opinii sprawie  

budowy miejsc parkingowych na działkach gminnych nr 256/5 w związku z 

planowaną inwestycją budowy budynku handlowego do czasu rozpoczęcia  

inwestycji. 

 

11.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej 

Gminy Grabów. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

 Komisja przy 4 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Grabów. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

 

Komisja przy 5 głosach za  się pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Grabów. 

 



KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących się pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Grabów. 

 

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski 

przedłożył projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Grabów, który został przyjęty przy 12 głosach za, 2 wstrzymującym się, przy obecności 

14 radnych na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

U C H W A Ł A  Nr XIV/91/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

12.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Po rozpatrzeniu skargi złożonej przez pełnomocnika Andrzeja Rucińskiego męża Jolanty 

Rucińskiej z dnia 10 marca 2012 roku (data  wpływu: 14 marca 2012 roku)  dot. 

naruszenia interesu skarżącego wskutek działań podejmowanych przez Wójta Gminy 

Grabów- komisja przy 4 głosach za  uznaje skargę za bezzasadną, z przyczyn 

określonych w uzasadnieniu uchwały stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Po rozpatrzeniu skargi złożonej przez pełnomocnika Andrzeja Rucińskiego męża Jolanty 

Rucińskiej z dnia 10 marca 2012 roku (data  wpływu: 14 marca 2012 roku)  dot. 

naruszenia interesu skarżącego wskutek działań podejmowanych przez Wójta Gminy 

Grabów- komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym uznaje skargę za 

bezzasadną, z przyczyn określonych w uzasadnieniu uchwały stanowiącym załącznik do 

niniejszej uchwały. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Po rozpatrzeniu skargi złożonej przez pełnomocnika Andrzeja Rucińskiego męża Jolanty 

Rucińskiej z dnia 10 marca 2012 roku (data  wpływu: 14 marca 2012 roku)  dot. 

naruszenia interesu skarżącego wskutek działań podejmowanych przez Wójta Gminy 



Grabów- komisja przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących uznaje skargę za 

bezzasadną, z przyczyn określonych w uzasadnieniu uchwały stanowiącym załącznik do 

niniejszej uchwały. 

 

Uzasadnienie do uchwały  

W dniu 14 marca 2012r wpłynęła do Rady Gminy Grabów skarga na działalność Wójta 

Gminy skierowana przez Pełnomocnika męża Jolanty Rucińskiej Pana Andrzeja 

Rucińskiego zam.62-650 Kłodawa ul. Cegielniana 201 byłego posła na Sejm RP. 

Skarżący Pełnomocnik informuję Radę o nieprawidłowościach w sprzedaży działki o 

nr.159 położonej w Grabowie oraz o problemie przepływu przez teren dawnej cegielni 

oczyszczonych ścieków komunalnych. 

Przedmiotowa skarga była szczegółowo analizowana przez Komisję Rewizyjno-

Samorządową Rady Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 16 kwietnia 2012 roku. 

Stwierdzono, co następuje: 

1) Pismem Nr 05.1510.5.2012 z dnia 19 marca 2012 roku Przewodniczący Rady Gminy  

poinformował skarżącego, że przedmiotowa skarga będzie rozpatrywana na XIV Sesji. 

2) Pismem Nr 05.1510.5.1.2012 z dnia 2 kwietnia 2012 roku. Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił o przesłanie pełnomocnictwa do reprezentowania Pani Jolanty Rucińskiej i 

poinformował o terminie Sesji Rady Gminy.  

3) Pismem Nr 05.1510.5.2.2012 z dnia 16 kwietnia 2012 roku Przewodniczący Rady 

Gminy wezwał  do uzupełnienia braków formalnych w nadesłanym pełnomocnictwie. 

Po zbadaniu akt sprawy  stwierdza się:  

 

Gmina Grabów zwróciła się do Starosty Łęczyckiego z wnioskiem o udzielenie pozwolenia 

wodno prawnego na wprowadzenie oczyszczonych ścieków z gminnej oczyszczalni do 

ziemi. Do wniosku dołączono operat wodno-prawny oraz wyjaśnienia i uzupełnienia do 

dokumentacji wynikające z toku prowadzonego postępowania wodno prawnego. 

Oczyszczalnia ścieków typu „LEMNA” została wybudowana na podstawie pozwolenia 

wodno- prawnego wydanego przez Urząd Wojewódzki w Koninie z dnia 9 maja 

1997r.OS.II.6210-114/97. 

Gmina po wykonaniu obiektu otrzymała pozwolenie OS.II.6210-185/98 z dnia 

01.07.1998r. wodno prawne na eksploatację obiektu. 

                                                             
Wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osoby fizycznej - podstawa wyłączenia art.5 ust.2 

ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. z art.23 ustawy z dnia 

23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonał Sekretarz Gminy Grabów 



 Kolejne pozwolenie zostało wydane w dniu 31.05.2006r.Starostwo Powiatowe w Łęczycy 

decyzją ROS.6223-II/2/06, w której udzielono Gminie Grabów pozwolenia wodno 

prawnego na wprowadzenie oczyszczonych ścieków komunalnych do ziemi poprzez wylot 

do rowu R-1 w hm 0+50 toru jego przebiegu przy rzędnej wynoszącej 124, 33m n.p.m. 

odpływającego do istniejących zbiorników wodnych (glinianek), a następnie do rowu 

melioracyjnego R-1/5 uchodzącego do Kanału Królewskiego w km.0+850 jego toru 

przebiegu i w dalszym torze do rzeki Ner w zlewni rzeki Warty w ilości Q śr/d =200, 

0m3/d. Decyzja jest ważna do 1 czerwca 2016 roku. 

Zgodnie z zobowiązaniami zawartymi w Decyzji prowadzone są oceny, jakości ścieków 

surowych raz w roku i ścieków oczyszczonych dwukrotnie w roku. 

Zgodnie z rozdzielnikiem przedmiotowa Decyzję otrzymała również skarżąca i nie wniosła 

w tej sprawie odwołania. 

 W sprawie wykonania prawa pierwokupu nieruchomości oznaczonej nr 159 położonej w 

Grabowie to prawo przysługuje Wójtowi Gminy na mocy przepisów o gospodarce 

nieruchomościami i jest uprawnieniem, a nie obowiązkiem. 

Wójt Gminy po konsultacjach w tej sprawie z Radcą Gminy, oraz biorąc pod uwagę 

aspekty prawne, podjął decyzję o nie skorzystaniu z prawa pierwokupu. Podstawą takiej 

decyzji było przekonanie, które i skarżąca podziela, że na skutek zawarcia przez Jolantę 

Rucińską 2  z Syndykiem masy upadłościowej Ł P C B w Łodzi Panią Małgorzatę 

Szpakowską- Korkiewicz w dniu 20.02.2004r. umowy warunkowej sprzedaży 

przedmiotowej działki i wobec nieskutecznego prawnie odstąpienia w/w umowy przez 

Syndyka Tadeusza Romana.  

W tej sytuacji prawnej skorzystanie z prawa pierwokupu przez Wójta naraziłoby Gminę 

na konieczność odwrotnego przekazania nieruchomości na skutek ewentualnego wyroku 

Sądu na rzecz Pani Jolanty Rucińskiej, z którą umowa sprzedaży z 2004r. nie została 

skutecznie rozwiązana. 

W tych okolicznościach uznaje się skargę za bezzasadną. 

 Dodatkowo Komisja poucza stronę o treści art.239 KPA, z którego wynika, że w 

przypadku uznania skargi za bezzasadną, ponowienie skargi bez wskazania nowych 

okoliczności spowoduje podtrzymanie przez organ swojego poprzedniego stanowiska z 

pozostawieniem wraz z adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania skarżącego. 

W dyskusji glos wzięli: 

                                                             
Wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osoby fizycznej - podstawa wyłączenia art.5 ust.2 

ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej w zw. z art.23 ustawy z dnia 

23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonał Sekretarz Gminy Grabów  



Radny Krawczyk Czesław stwierdził – na sali jest obecny Pan Ruciński i bardzo proszę 

by zechciał wyjaśnić przedmiotową sprawę. 

 

Głos zabrał Ruciński Andrzej pełnomocnik Jolanty Rucińskiej – i tak na tej sesji 

problemu nie rozwiążemy i bardzo przepraszam, że rada musi się tym tematem 

zajmować. By szczegółowo rozpoznać sprawę, to by należało się zapoznać ze 

szczegółową kompletną dokumentację oczyszczalni, wszelkimi uzgodnieniami, 

pozwoleniem wodno-prawnym i wszelkimi zapisami. Kolejno wydawane pozwolenie 

wodno-prawne są nie do końca właściwe, szczegóły tkwią w początkach inwestycji i 

dokumentacji. Cały problem rozpoczął się od tego, że w 2000 roku zakupiliśmy od 

Syndyka pani Małgorzaty Szpakowskiej- Korkiewicz Cegielnię, po przeciwnej stronie drogi 

w/w działki. Działka była nam potrzebna do składowania surowca (gliny) do produkcji 

cegły. W temacie cegielni wystąpił dla nas pierwszy problem, a mianowicie Syndyk ukrył 

fakt o tym, ze Gmina zrzuca oczyszczoną wodę z oczyszczalni w tzw. glinianki i stawu 

terenu cegielni. Pozarastany teren krzakami, trawami uniemożliwiał dostrzeżenie płynącej 

wody przed zakupem. W akcie notarialnym nie został zawarty zapis o istniejącej sytuacji 

w terenie, o służebności na rzecz Gminy. Pana Wójta również nie interesuje przez 11 lat 

płynąca przez nas teren woda co  uniemożliwia uporządkowanie (wyrównanie) glinianek 

gdzie można byto składować surowiec. Iły zakupiliśmy z Kopalni Węgla Brunatnego w 

Adamowie. Po wyremontowaniu obiektu cegielni, pieca, urządzeń i sprzętu wykonaliśmy 

wstępną produkcję i wypał około 300000 szt. cegły. Ze względu na brak surowca 

zaprzestaliśmy produkcji, a kopalnia zerwała z nami umowę zakupu gliny, której to nie 

odbieraliśmy. Miała to być nasza kolejna działalność nie tylko produkcji cegły, również 

handel materiałami budowlanymi, artykułami do produkcji rolnej, budowy stacji paliw na 

terenie Gminy Grabów. 

Cegielnia powinna produkować cegłę, tym bardziej, ze wszystkie Cegielnie Łódzkiej 

Ceramiki Budowlanej zostały zlikwidowane. Jest ujęty zapis, którego Pan Wójt nie 

realizuje, że po 10 latach powinny, być te glinianki i staw oczyszczone. Malo tego, przy 

sprzedaży obiektu nie uwidoczniono faktu, że na teren Cegielni wpływa woda. Proszę 

podejść życzliwie do ludzi prowadzących działalność gospodarczą, bo prawdopodobnie i 

tak sprawą zajmą się prokuratorzy. 

W tej chwili jest sprawa w Sądzie odnośnie sprzedanej działki, na którą gmina nie 

wykonała pierwokupu.  

Nastał czas, że złożyliśmy ofertę kupna działki, mieliśmy kupić działkę w 2004r, ale 

uwidoczniły się sprawy, a pani Syndyk nie poinformowała nas o zadłużeniu na rzecz 

gminy. Nie doszło do podpisania aktu notarialnego. Zmieniono Syndyka – Pan Tadeusz 

Roman wystąpił o rozwiązanie umowy przedwstępnej. Nie podpisałem tegoż dokumentu. 

Pan Syndyk przesłał kolejne pismo, że rozwiązuje umowę, ja z powrotem napisałem, że 

nie ma prawa. 



W Grabowie nie byłem przez kilka miesięcy. Kilka dni temu wybrałem się do Grabowa i 

oniemiałem. Dziaka została ogrodzona i zaopatrzona tablicami ,,teren prywatny, wstęp 

wzbroniony". Syndyk Tadeusz Roman sprzedał działkę nie zważając na dalej 

obowiązująca umowę przedwstępną. W związku z powyższym skierowałem sprawę do 

Prokuratury w Łęczycy, sprawę przekierowano do Łodzi i Pan Prokurator umorzył 

postępowanie. Skierowałem sprawę do Sądu. I tak przez wiele lat i sprawy się toczą. 

Państwo otrzymaliście akt notarialny, bo ja o tym nie wiedziałem, to Gmina powinna 

interweniować. Dlaczego pani Notariusz z Łodzi nie chciała wykonać aktu notarialnego, a 

pan Kowalski Notariusz w Kole sporządził akt notarialny, zobaczymy, co będzie dalej. Ja 

tej sprawy nie zostawię? Złożyłem ofertę gminie sprzedaży tego terenu, bo tak naprawdę 

to gmina ten teren użytkuje, w miedzy czasie mieszkało panu lokatorów i było dobrze, 

jedynie z państwem Kowalskich nie miałem problemu, z innymi miałem problemy, bo nie 

regulowali opłat za prąd.  

 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski  – padają stwierdzenia pod moim adresem, 

przypomnę Panu Rucińskiemu, że Pan zawarł akt notarialny przedwstępny na kwotę 

3.000, a w tym czasie zobowiązanie dla gminy było w kwocie 6.000 zł, których Pan nie 

chciał zapłacić. W tej radzie jest radny Osiński Jerzy i przypomnę, kiedy Pan Ruciński stał 

się właścicielem, to pierwsze, co zrobił, to wystąpił z roszczeniem 200 000 tytułem 

zalewania cegielni pod adresem gminy. I dzisiaj Pan opowiada, że jest pokrzywdzony 

przez gminę Grabów, a w szczególności przez Wójta. Odrzuciliśmy, toczyło się 

postępowanie i faktem niezbitym jest, że gmina zgodnie z prawem postępuje na 

podstawie wydanego postępowania wodno-prawnego. Jedno muszę potwierdzić, nie ma 

ustanowionej służebności, ale ówczesna Pani Dyrektor Andrespolu wyraziła zgodę, oraz tą 

zgodę podpisała. Przypomnę radzie, że oczyszczalnia została zakończona w 1997r. 

Dlaczego Pana produkcja upadła, Państwo powinniście mieć tego świadomość. Andrespol 

pracował na surowcu dowożonym i koszty transportu były przyczyną likwidacji. Będę się 

trzymał pana słów  „zalewaliśmy”, ale Andrespol produkował 4 miliony sztuk cegły 

rocznie, a jak Pan nabył to natychmiast zwolnił 15 ludzi. Niech Pan się nie kreuje na 

przyjaciela gminy. Bo składa Pan Gminie ofertę odkupienia za 500 tyś. złotych swojej 

Cegielni. Dobrze się stało, że gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu, bo Pan 

Ruciński, miał by roszczenie w stosunku do gminy, a tak ma Pan roszczenia do tego 

Pana, co kupił. Tak wyglądają fakty, to Syndyk Pana okłamał, a nie Ja, jako Wójt, trzeba 

było produkować tą cegłę, a Pan ciągle mnie wzywał, kiedy zostanie podjęta Uchwała o 

pomocy publicznej. Dzisiaj Pan rozpacza, bo ten zakątek Grabowa upada, dochodzi do 

ruiny. Pan nie robi nic, a ten przedsiębiorca, którego Pan oskarża zatrudnia ludzi, ma 

stację i sklep, nosi się z zamiarem kolejnej inwestycji i zatrudnia ludzi z Grabowa. 

Pan Ruciński Andrzej pełnomocnik Jolanty Rucińskiej - Panie Wójcie daj mi Pan 

spokój, Pan obiecał, że jak zakupię Cegielnię, to Pan mnie zwolni z płacenia podatków na 



5-lat, okoliczności powstały inne i wystąpiliśmy na złe relacje. Jakich 15 ludzi zwolniłem, 

kłamie Pan bezczelnie, Ja nie przejąłem ludzi z Cegielni!   

Radny Krawczyk Czesław – pierwsza sprawa bardzo istotna, jak powstała 

oczyszczalnia ścieków to tam gdzie postawił p. Szafrański stacje benzynową, to była tam 

strefa ochronna, takie wymagania były na owy czas – nagle zmieniło się. Druga sprawa – 

działka o pow.1, 81 ha odrolniona, o jakiej wartości, a co zostało zrobione? Była Uchwała 

2 sierpnia 2010r. by przejąć działkę, czym gmina ryzykowała tymi 5 tyś. zł, ewentualnie 

19 tyś. a wartość jej jest warta 500 tyś.-700 tyś. złotych. Trzeba prawdziwie spojrzeć w 

oczy. Tłumaczono się, że Uchwała została podjęta w zamian za zobowiązania, Uchwała 

jest Uchwałą, innej nie było, a to spotkanie, które się odbyło w dniu 9 lutego 2011r, gdzie 

akt notarialny został podpisany 2 lutego 2011r. to, po co się odbyło, po to by otumanić 

Nas i durni z nas zrobić.  Głosowało 5 radnych przeciw a 10 głosów była za bo nie 

wiedzieli, o co chodzi. 

Pan Ruciński Andrzej pełnomocnik Jolanty Rucińskiej zapytał czy zgodnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego było wydane pozwolenie na budowę stacji 

benzynowej. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski  odpowiedział, że gmina nie wydaje pozwolenia 

na budowę, ani warunków zabudowy, wydaje tylko wypis z miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego 

Krawczyka stwierdzając – Panu jest łatwo i wygodnie mówić pod kpinę, ale Pan za to nie 

ponosi żadnej odpowiedzialności. Powtarzam Panu jak grająca płyta „słuszny zakup 

budynku Pawilonu” Pan Radny dobrze wie, bo był jako Przewodniczący Rady na 

posiedzeniu Komisji RIO, gdzie Ja byłem osądzony za „ słuszny zakup”. Nie ma znaczenia 

czy jest to w interesie gminy. Za tym faktem muszą iść przepisy. Odnośnie tej sytuacji w 

świetle ustawy zamówieniach publicznych dopuściłem się przestępstwa i byłem ukarany, 

tak samo Zastępca Wójta. Tak samo odnosi się do tej sytuacji- zmarnowane przez gminę 

21 000 zł i nie Pan byłby oskarżony, bo Panu Rucińskiemu gmina musiała dokonać 

zwrotu, a Wójt byłby postawiony o dopuszczenie się do marnotrawstwa pieniędzy 

publicznych za kwotę 21 000 zł i ciągle Pan bzdury opowiada oraz głosi herezje. Na 

skutek zawarcia przez Panią Jolantę Rucińską z syndykiem masy upadłości Łódzkiego 

Przedsiębiorstwa Ceramiki Budowlanej z siedzibą w Łodzi Panią Małgorzatę Szpakowską – 

Korkiewicz w dniu 20.02.2004 r. umowy warunkowej sprzedaży nieruchomości 

oznaczonej nr 159 położonej w Grabowie, i wobec nieskutecznego prawnie odstąpienia od 

w/w umowy przez Syndyka Pana Tadeusza Romana – skorzystanie z prawa pierwokupu 

przeze mnie naraziłoby Gminę na konieczność odwrotnego przekazania nieruchomości na 

skutek ewentualnego wyroku sądu na rzecz Pani Jolanty Rucińskiej, z którą umowa 

sprzedaży z 2004 roku nie została skutecznie rozwiązana, a także na utratę przez Gminę 

zapłaconej na rzecz Syndyka ceny w kwocie 5 000 zł, wobec wykreślenia podmiotu 



zobowiązanego do zwrotu kwoty z rejestru przedsiębiorców wobec zakończenia procesu 

upadłości. Dodatkowym kosztem, jaki poniosłaby Gmina w przypadku skorzystania z 

prawa pierwokupu byłaby kwota zaległości podatkowej w wysokości 16.290,00 zł 

należność, 4500,00 zł odsetki, 35,20 zł koszty upomnienia łącznie 21 000,20 zł, która 

wobec przejęcia nieruchomości przez Gminę uległa by wygaśnięciu. Tymczasem nabywca 

prawa wieczystego użytkowania nabył je z obciążeniem podatkowym i należność 

uregulował. Nabywca nieruchomości, dysponując prywatnymi pieniędzmi mógł sobie 

pozwolić na skutki wynikające z ewentualnego, a uzasadnionego prawnie unieważnienia 

aktu notarialnego. 

Ja jako Wójt dysponujący środkami publicznymi takiego ryzyka, że pani Jolanta Rucińska 

skutecznie obali w/w akt notarialny z 03.02.2011 r. i nabędzie prawo wieczystego 

użytkowania nieruchomości pozbawiając Gminę Grabów przedmiotowej nieruchomości i 

nabywając prawo bez obciążeń podatkowych nie mogłem podjąć, bo wykazałby daleko 

idącą niegospodarność. 

 

Radny Czesław Krawczyk- to ja Panu na te bzdury odpowiem, większej herezji niż Pan 

Ja nie głoszę, argumenty przemawiają. Pawilon został zbyty w majestacie prawa od GS, 

mało tego rocznie GS płaci 100 tys. podatku, a obecnie płaci 150 tys. zł i jest 65 miejsc 

pracy, a budynek Pawilonu był najładniejszym budynkiem w Grabowie, ale jak nic się nie 

robiło w tej sprawie, dodatkowo straż dostała około 1000 m2 działki z majątku członków 

GS. Prawdzie trzeba spojrzeć w oczy, innych spółdzielni GS już nie ma, a GS Grabów 

istnieje. 

Pan Ruciński Andrzej pełnomocnik Jolanty Rucińskiej – Pan Wójt stwierdził, że to 

pozwolenie na budowę stacji paliw wydaje Starostwo Powiatowe, ale Pan Wójt nie 

pamięta, że warunki zabudowy wydaje gmina, mam pytanie do Wójta, czy jako gmina, 

polecali Państwo pisemnie, że jest prywatny przedsiębiorca, który chce kupić działkę. 

Mam taki przegląd dokumentów z prokuratury, że gmina była chętna zakupić tą działkę, 

ale w ostatniej chwili Pan Wójt się wycofał, bo Syndyk zeznaje, że Ruciński go straszy 

sądami. Proszę mi odpowiedzieć, czy Gmina wystosowała pismo do Syndyka polecając 

nowego prywatnego przedsiębiorcę, który zakupił ta działkę. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski  odpowiedział, że działka była własnością 

Syndyka Masy Upadłościowej i p. Syndyk Tadeusz Roman ją sprzedał. Miałem wizytę z 

Urzędu Wojewódzkiego w sprawie likwidacji trwającego stanu, ponieważ Skarb Państwa 

został zniecierpliwiony przez to, że nie dochodziło do transakcji pomiędzy Panem 

Rucińskim a Panią Małgorzatą Szpakowską-Korkiewicz i Skarb Państwa postanowił szybko 

zakończyć likwidację, ja w tych działaniach nie pośredniczyłem i nie miałem żadnego 

interesu. 



Pan Ruciński Andrzej pełnomocnik Jolanty Rucińskiej – niech Pan odpowie, czy 

gmina pomagała i pośredniczyła w interesach p. Szafrańskiego. 

Pan Sekretarz Gminy Janusz Jagodziński dokonał sprostowania - Panie Ruciński 

warunki zabudowy wydaje gmina wówczas, gdy nie posiada planu zagospodarowania 

przestrzennego w przypadku Gminy Grabów jest plan zagospodarowania i gmina wydaje 

tylko wypis i wyrys z planu. 

Na tym etapie dyskusję zamknięto. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Pieczewski przedłożył projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, który został przyjęty przy 8 

głosach za, 3 wstrzymujących się, przy obecności 11 radnych na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

 

UCHWAŁA Nr XIV/92/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabów na rok 2012. 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na  rok 2012. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja przy 5 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na  rok 2012. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym  pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na  rok 2012. 

 

W dyskusji głos wzięli :                                         

Radny Pabin Henryk stwierdził - dzisiaj miał być poproszony ksiądz z Parafii 

Mariawickiej Nowa Sobótka, który miał wyjaśnić zasadność przekazania dotacji w kwocie 

10.000 zł na schronienie dla Samotnych matek z dziećmi, dlatego się wstrzymałem. 

Radny Krawczyk Czesław – jeśli chodzi o cel, obojętnie, jaka to jest parafia, nie ma to 

znaczenia glosowałbym za, ale powstały niedomowienia. Życzeniem Komisji było, że by 

był ksiądz na sesji, życzenie komisji nie zostało spełnione. 



Pan Ryszard Kostrzewski Wójt Gminy odpowiedział, że informował księdza, ale nie 

mógł przybyć na dzisiejsza Sesję, ze względu na obecność w obradach kanonicznych w 

Warszawie.  

W świetle powyższego Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  poddał pod 

glosowanie przedłożony przez Panią Skarbnik Gminy projekt uchwały w sprawie zmian w  

budżecie gminy Grabów na rok 2012, który został przyjęty przy 13 głosach za 2 

wstrzymujących się na ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

U C H W A Ł A Nr XIV/93/2012 

która stanowi załącznik do protokołu 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grabów na lata 2011-2022. 

 

Wnioski Komisji 

KOMISJA OŚWIATY 

Komisja przy 4 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt przedmiotowej uchwały. 

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

Komisja przy 5 głosach za  pozytywnie opiniuje projekt przedmiotowej uchwały. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

Nie było przedmiotem  obrad komisji. 

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński  poddał pod 

glosowanie przedłożony przez Panią Skarbnik Gminy projekt uchwały w sprawie zmiany 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grabów na 

lata 2011-2022, który został przyjęty przy 14 głosach za, 1 wstrzymującym  się na 

ustawowy skład rady wynoszący 15 radnych i podjęta została  

U C H W A Ł A Nr XIV/94/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie określenia gminnego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Grabów.  

Wnioski Komisji 



KOMISJA OŚWIATY 

 Komisja przy 5 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie określenia 

gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Grabów.  

KOMISJA PLANU I BUDŻETU 

  Komisja przy 5 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie określenia 

gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Grabów. 

KOMISJA REWIZYJNO-SAMORZĄDOWA 

 Komisja przy 5 głosach za pozytywnie opiniuje projekt uchwały  w sprawie określenia 

gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Grabów.  

Dyskusji nie podjęto. 

W świetle powyższego Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Drozdowski przedłożył 

projekt uchwały w sprawie określenia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Grabów, który 

został przyjęty przy 15 głosach za, przy obecności 15 radnych na ustawowy skład rady 

wynoszący 15 radnych i podjęta została  

U C H W A Ł A Nr XIV/95/2012 

która stanowi załącznik do protokołu. 

16.Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania.  

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski – przystąpił do udzielenia odpowiedzi na 

zgłoszone interpelacje i zapytania i tak; 

 ile kosztowała wybudowana droga asfaltowa do oczyszczalni- droga jest wliczona 

w koszty  budowy kanalizacji w Starej Sobótce w wysokości 134 tys. złotych 

zgodnie z opracowaną dokumentacją w ramach inwestycji, 

 czy chłodnia płaci za wodę i ścieki - płaci cały czas bez problemu, a ścieki bytowe 

są odprowadzane do rowu. 

 ile podatku rolnego wpłacono z I ratę- odpowiedzi udzieliła p. Skarbnik 

stwierdzając, że wpłynęło 75% podatku rolnego, 

 budowa drogi w Starej Sobótce zrobiono bez wiedzy Rady Gminy- p. Wójt 

odpowiedział, że nie była to inwestycja tylko remont bieżącej drogi. 

Sołtys Heftowicz Apolinary sołectwa Stara Sobótka oświadczył - Szanowna Rado w 

tej kadencji przeprowadziliście bieżący remont dróg z pominięciem drogi w Starej 

Sobótce ze względu na zakładaną kanalizację. Obiecaliście, że po zakończeniu inwestycji 



kanalizacji ją naprawicie. W trakcie tegorocznej wiosny 5 gospodarstw rolnych zostało 

odciętych od świata. Samochód po mleko nie wjeżdżał, rolnicy z trudem musieli swoimi 

sposobami dowozić mleko na asfalt. Nie żądaliśmy asfaltówki, tylko chcieliśmy by droga 

była drogą przejezdną. Ja jako sołtys dałem kamień, który został położony na tę drogę. 

Poszedł ciężki sprzęt ugniatając kamienie, a następnie posypano tłuczniem, tak jak rok 

wcześniej w innych sołectwach.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty Matusiak Małgorzata stwierdziła - zwracam się do 

radnego Starczyńskiego, pan mnie oskarżał na wcześniejszych obradach sesji, że ludzie z 

Poduchowej skarżą się do Pana, że stan drogi jest zły, a dziś odwraca radny sytuację. 

Obiecaliśmy, że za rok wyremontujemy drogę. Został położony destrukt tłuczniowy i 

dlatego ta droga wygląda przyzwoicie. 

Radny Starczyński Andrzej stwierdził -miała być zwołana Komisja i dokonany objazd 

dróg, tak jak zrobiono w zeszłym roku. Radnymi jesteśmy dla całej gminy. 

Występowałem ponieważ mieszkańcy apelowali do mnie. 

W dalszej kolejności przystąpiono do udzielenia odpowiedzi; 

 duże wyrwy w drogach powiatowych-wnioski zostaną przekazane do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Łęczycy, 

 ile jest czynszu za wieże – za wieżę umiejscowioną na stadionie czynsz wynosił za 

2011r. 8.774,16 zł a na oczyszczalni 7777,88zł, 

Radny Krawczyk Czesław zapytał czy Pani Skarbnik skorygowała te umowy i wystąpiła 

z wnioskiem o zwiększenie. Ksiądz Ziebura 20 lat emu otrzymał 1500 zł i proszę szukać 

oszczędności, nie tylko w oświacie. Proszę zapytać Prezesa GS ile on dostaje za wieżę. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski odpowiedział, że można wystąpić z aneksem 

do zawartej umowy, ale musi być zgoda obu stron. Odnośnie wieży na etapie projektu 

były protesty, została wykonana ekspertyza, która wykazała natężenie promieniowania 

śladowego, czy Pan Radny jest w tej dziedzinie ekspertem? 

Radny Krawczyk Czesław – wieża robi ogromne spustoszenie, żaby wokół padają, 

rozmawiałem z p. Materką wybitny specjalista z Politechniki Łódzkiej, poniżej 100 m od 

zabudowań nie może być postawiona wieża. 

Przystąpiono do udzielania dalszych odpowiedzi: 

  ilu ludzi zatrudnionych w Spółce Wodnej, – jeśli chodzi o umysłowych to jedna 

osoba jest zatrudniona, jako księgowa Spółki a druga osoba jako operator 

koparki, pozostałe osoby na zlecenie. 

Radny Krawczyk Czesław- to, co robią zimą? 



  sporządza bilans, przygotowuje dokumenty do Walnego Zgromadzenia Spółki, 

operator koparki pracuje za minimalną pensję, wykorzystując w tym czasie urlop 

wypoczynkowy, a od 15 marca rozpoczyna się sezon wykonywanych awarii. 

Radny Krawczyk Czesław zapytał ile prac wykonywała koparka. 

Prezes GSW Ireneusz Pietrzak  stwierdził, że odpowie Panu Radnemu indywidualnie i 

bo nie ma przed sobą dokumentów, podejrzewam, że panu Radnemu chodzi o 

wykonywane usługi koparką w mojej posesji. Zapewniam i przedkładam do wglądu 

faktury, które zostały zapłacone przeze mnie za wykonywane usługi. 

Radny Krawczyk Czesław zapytał, jaka jest stopa procentowa w Banku w Poddębicach. 

Pani Skarbnik Gminy Zofia Zasadzka odpowiedziała – Viborg- 3, 61 % i marża 1, 

78%= razem 5, 39 i  jednorazowo prowizja 0,25%. Bank Spółdzielczy w Grabowie nie 

może udzielić pożyczki. 

W dalszej kolejności Pan Wójt przystąpił do udzielania pytań; 

 jakie ma wykształcenie Dyrektor GOK-u – odpowiadam wyższe muzyczne.  

 remont dróg – w budżecie gminy mamy tylko o 40 tyś. zł w związku z tym 

będziemy naprawiać najgorsze odcinki żwirem, 

 dofinansowanie 4 tyś. do OSP Ostrówek –  ponieważ nie w tej chwili ni ma sołtysa 

Tomczaka Marka odpowiem mu indywidualnie, 

 rodzina bez mieszkania w Kurzjamie – fakt, że wskazana rodzina zamieszkuje w 

wynajętym pomieszczeniu w gospodarstwie rolnym rolnika, ta rodzina jest ujęta 

na liście osób zakwalifikowanych do przydziału mieszkania oczekujących w 

kolejności . 

 nie jest realizowana droga w Potrzaskowie- drogi sołtysie rada gminy uchwałą 

budżetową wyraziła zgodę na opracowanie dokumentacji drogi. Jeśli rada gminy 

zadecyduje o wprowadzeniu drogi do inwestycji zaplanowanej w budżecie gminy, 

to będę realizował. Sołtys Gromiński Jerzy nie występował o lampę jest to 

oszczerstwo, ponieważ lampa jest  założona, a sołtys wielokrotnie występował w 

tej sprawie. 

 wypłacone odszkodowanie, przez p. Kubas- nie mogę tego stwierdzić, być może p. 

Kubas zapłaciła, nie nasza to kompetencja, 

 krzaki przy drodze powiatowej-wnioski zostaną przekazane do powiatu, 

 siatka na boisku poprzecinana w Nagórkach, dokonamy wizytacji wspólnie z 

dyrektorem GZGKiM. 

Radna Matusiak Małgorzata stwierdziła- w Sobótce panowie z Zarządu Dróg 

Powiatowych wycinają drzewa drugi tydzień, wielu ludzi by sami ścięli, a ci panowie po 

prostu się bawią. 



Radny Krawczyk Czesław poinformował, że obok domu parafialnego jest duży bałagan, 

to samo dotyczy nowego cmentarza, nie długo to tylko puścić bydło, żeby się pasło, taka 

jest tam wysoka trawa. 

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że sprawę przekaże księdzu proboszczowi. 

 ile kosztował palant- koszt własny 1610,67zł, w ramach projektu unijnego 

pozyskana kwota to 10 445,33 zł. 

Radny Krawczyk Czesław -palant to jedna wielka groteska, w tym dniu przypadała 

żałoba smoleńska. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski odpowiedział-że nie jest to żałoba, tylko 

rocznica, ksiądz na mszy wspominał, natomiast tradycja grabowska nie pozwala na 

odłożenie. Jest to nasze święto grabowskie kultywowane tradycją od wielu pokoleń, gdzie 

mogę jednocześnie wykazać się dzieci ze szkół.  

Radny Krawczyk Czesław- te orgie alkoholowe trzeba przerwać, nie ma żadnego 

zainteresowania wśród ludzi. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński skwitował- jestem 

zbulwersowany wypowiedzią radnego, poczęstunek był ze sponsoringu prywatnych osób, 

występowały dzieci ze szkół i każdy z gości miał kulturę by aktywnie w tej prezentacji 

dzieci uczestniczyć. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski -ludzi było sporo, jest to tradycja od dziada 

pradziada, a pan radny nie ma prawa w tej sprawie zabrać głosu, bo jest pan 

spadochroniarzem z Poddębic. 

Radny Krawczyk Czesław stwierdził, że jest z Powiatu Łęczyckiego. 

Pan Wójt Gminy Ryszard Kostrzewski -pana sojuszniczka pisze o gminie Grabów 

nieprawdziwe rzeczy, a fakt jest bezsporny ,po odwołaniu z funkcji Dyrektora Szkoły w 

szkole zapanował porządek i ład i nie ważne, że przegraliśmy w Sądzie, ale w ocenie 

społecznej to Pani Kupis  przegrała 2 razy, nie została wybrana na radną powiatową i 

Wójta Gminy. 

Sołtys Bauer Stanisława zabrała głos stwierdzając, że pani Kupis Urbaniak jest osobą 

świadomą i powinna wiedzieć co pisać, a wypisuje totalne bzdury i ta pani słucha jednej 

strony, P.J Szepietowskiej, a nie słucha mieszkańców sołectwa. Sama zainteresowana 

wypowiada nieprawdomówne stwierdzenia wystawiając się na pośmiewisko, do swojego 

podwórka nikogo nie wpuszcza, a wypisuje się w Gazecie Lokalnej i Ziemi łęczyckiej 

nieprawdziwe dane. 



Sołtys Anna Frątczak dopowiedziała, że p. redaktor już nie pracuje w Gazecie Lokalnej, 

nie chcę z nią mieć kontaktu. 

17.Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono. 

18.Zamknięcie sesji. 

      Pan Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Sobczyński stwierdził, że porządek XIV 

SESJI RADY GMINY został wyczerpany i tym samym zakończył obrady.  

     Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓŁ SPORZĄDZIŁA:                                                                     PRZEWODNICZĄCY                                                                            

 Anna   Woźniak                                                                               RADY GMINY  GRABÓW                                        

 Inspektor UG                                                                                   Zbigniew Sobczyński 

                             

 


